
  
Dagsorden og referat 

For skolebestyrelsesmøder på ERLEV SKOLE 
 

 
Dato: 25. februar 2020  
Tid: kl. 17:00 – 20:00  
Sted: Læ.væ., Buegade 11 

 
 

 

Afbud:  
 
Referent: John Skovby 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Mødedeltagere: 

Forældrerepræsentant 
Mathias Christiansen/ MC 
Formand  
 

Forældrerepræsentant  
Anders Alby Ravn/AR 
Økonomiudvalg 
 

Elevrådsformand 
Melissa Schou/6A 

SFO-leder  
Lise Andresen/LA  

Forældrerepræsentant  
Carina Rømer/CR 
Næstformand 
 

Forældrerepræsentant  

Ali Ataya/AA 
 

Elevrepræsentant 
Camilla Rømer/5B 

Souschef  
John Skovby/JS 

Forældrerepræsentant  
Christina Gellert/CG 
Økonomiudvalg 
 

Suppleant 
Lasse Brommann/LB 

Medarbejderrepræsentant  
Inge Berg/IB 

 Skoleleder 
Karsten Rudbeck Jessen/KJ 

Forældrerepræsentant  
Styregruppen for skolebyggeri 
Henrik Jessen/HJ 
  

Eksternt medlem 
Merete Boel Essenbæk/ME 
Museum Sønderjylland 

Medarbejderrepræsentant 
Simon Ravn Brødsgaard/SB 

  

Forældrerepræsentant 
Lene Zachariassen/LZ 
  

Eksternt Medlem 
Vakant 

  

 

Dagsorden/Referat: 

Punkt Varighed Dagsordenspunkt Referat – oplæses løbende punkt for punkt 

1 
 
 

1 min. Bemærkninger til seneste referat. 
Godkendelse af dagsorden. 
 

Ref. Godkendt 
Dagsorden – Godkendt. 
Der kommer forældrehenvendelse under punkt 4.  

Elevrepræsentanternes punkt 

2  ?? Ingen elever tilstede. 

Drøftelser 



3 
 
 
 

3.1 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Høring – Kvalitetsrapporten. 
Kvalitetsrapport Haderslev Kommune 
2018/2019 er i høring i SB med frist 3. 
marts. 
 
Med udgangspunkt i høringsmaterialet 
drøfter SB sig frem til 
opmærksomhedspunkter, der efterfølgende 
sammenfattes i et høringssvar. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Karsten gav en kort briefing om, hvordan rapporten skal læses. Karsten informerede 
om skriv fra forvaltningen, hvoraf det fremgår, at de nationale test indtil, 
lovgivningen er på plads, gennemføres som planlagt.  
 
Kommentarer til rapporten:  

• Brug af tillægsord i forhold til de positive ting, eller positive vinkler, manglen 
af brug af tillægsord i forhold til de negative ting.  

• Bekymrende læsning 

• Man er nødt til at tage udgangspunkt i de elever, som vi har. Haderslev 
trækker lige nu mange ressourcekrævende familier. Børnene arbejder så 
hårdt de kan, og de rykker også i positiv retning i forhold til deres niveau, 
uden dog at komme på det forventede niveau.  

• Erfaring viser, at de områder som der er fokus på, læsning eller matematik 
rykker i positiv udfordring.  
 
 

Forslag til høringssvar:  

• hvad er planen for hvordan får vi udviklingen vendt?  

• Bekymring over at gennemsnitskarakteren er faldet med en hel karakter på 2 
år. 

• Lovning om løft af almenområdet, lever indtil videre ikke helt op til 
forventningerne. Af rapporten fremgår også, at der investeres 15 mio. kr., 
men at der skal betales 18 mio. kr. tilbage.  

• Handleplanen skal tage højde for at løfte både svage og stærke elever.  

• Handleplanen fra kommunens side skal have et indhold, som kommunen skal 
kunne hænges op på. Der skal være et mål. F.eks. vi vil ligge højere end 
landsgennemsnittet. 

• Rapportens resultater er bekymrende, tilkendegivelse fra det politiske udvalg 
er nødvendig for hvad planen er fremover. Evt. vha fokusområder. 
Skolebestyrelsen vil gerne være med i den diskussion.  

• To konkrete tiltag fra det politiske udvalg som skal være forbedret ved næste 
rapport 

 
Andre bemærkninger: 



 
 
 
 
 
 
3.2 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
Årshjul 
Modeller fra SKOLE OG FORÆLDRE vedlagt 
som bilag. 

- Hvordan ønsker SB at planlægge det 
kommende år? 

- Hvad ønsker SB at lægge særligt 
fokus på? 

- Princip for brug af SFO efter skoletid 
for elever, som ikke er tilmeldt SFO 

Igangværende arbejde: 
- Principarbejdet generelt. 

Italesat ønske om at 
opdatere/”modernisere” princippet 
for skole/hjem-samarbejdet. 

- ”Tale skolen op” – gør folkeskolen til 
det naturlige første valg. 
Her er fokus rettet mod egen skole 
og distriktets sammenhænge.  

- Opfølgning på princippet vedr. idræt 
og bad. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

• Det ville også være et plus, hvis man kunne finde et måleredskab for børns 
kreativitet.  

• Ville et styrket team om en klasse/årgang ikke kunne opdage mindst de 
samme ting, som de nationale test skulle kunne? 

 
 
 
Først træffes beslutning ift. type af årshjul. Årshjulet skal kunne styrke SBs arbejde.  
 
Beslutning: SB beslutter sig for den detaljerede årsplan, som eksemplet fra Skole og 
forældre. 
 
Det er vigtigt at få sat tingene ind i årshjulet i god tid inden en evt. beslutning skal 
træffes, f.eks. i forhold til klassedannelse, økonomi ol. Vigtig med opfølgning fra 
møde til møde – enkelte medlemmer tager en opgave til næste gang.  
 
Beslutning: Ledelsen kommer med et udkast til årshjul på mødet i marts.  
 
Opfølgning på Idræt og bad princip: Mulighederne for at gennemføre undervisningen 
er blevet meget bedre efter forhængene er blevet sat op. Der er også anskaffet 
lånetøj til de børn, som måtte glemme idrætstøj.  
Der er fortsat børn som ikke ønsker at bade, men der har ikke været henvendelser, 
som er gået videre til ledelsen.  
 
Princip for brug af SFO efter skoletid for elever som ikke er tilmeldt SFO:  
Problemstillingen omkring elever som møder tidligt, og som i en fremtidig skole vil 
være samme sted som SFOen er blevet mere tydelig.  
Det drejer sig om måske mellem 15-20 elever, hvor af nogle sidder og venter på, at 
Robert låser op. 
SFOen vil være i en del af fællesområdet på den nye skole.  
Hvad med den konflikt, hvor en elev ikke føler han/hun skal høre efter hvad en 
pædagog siger, da eleven ikke går i SFO? 
 
Skolen har som udgangspunkt først tilsynspligt for eleverne fra kl. 8:05 – 10 minutter 
før undervisningen starter, og til 10 minutter efter undervisningen er slut.  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3.3 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Budget 2020 
Et oplæg til det videre forløb. 

- Økonomiudvalget mødes for at 
prioritere 

- Prioriteringen fremlægges til 
godkendelse i SB 

 
Det er vigtigt med meget tydelige udmeldinger i dialogen med forældrene.  
 
Det er nu, der skal tages fat i problemstillingen, da der lige nu er adskillelse mellem 
SFO og skole.  
 
Er der mulighed for et andet tilbud evt. obligatorisk morgen SFO eller en summe-cafè.  
 
Spørg SFO – hvordan ser de problemerne, hvilke løsninger ser de.  
 
Beslutninger:  
Ledelsen tager kontakt til SFO og spørger – hvordan ser de problemerne, hvilke 
løsninger ser de som forberedelse til næste ordinære møde. 
Principarbejde: Lærerne kommer med en prioritetsliste over de principper, som de 
ønsker SB skal arbejde med. Disse skal indarbejdes i forslaget til Årshjulet til næste 
ordinære møde. 
 
 
Økonomiudvalget har ikke haft møde endnu. Der er nu sat en dato af i uge 12. 
Udvalget vil kigge på forventede udgifter og indtægter, samt de muligheder der er. 
Udvalget kommer med udspil til resten af SB.  
 
 
 
 
 
 

Meddelelser/Til orientering 

4  Formanden 
-  

Mathias har ikke fået svaret Henrik Rønnow. Han laver et udkast til svar, som SB for 
at se først.  

 Medlemmer 
- Eventuelle forældrehenvendelser 

Tilbagemelding fra 1. årgang vedr. fastelavnsarrangement: Der var mange ting på en 
gang i forbindelse med fastelavnsarrangementet på 2 timer: spisning, tøndeslagning, 
boder og dans. Der vil blive evalueret på arrangementet til næste gang.  
Eleverne er blevet bedt om at evaluere gennem elevrådet.  
 



 
Der var også mange tilbagemeldinger om, at det havde et super arrangement, med et 
meget stort engagement fra både lærere og elever.  
 
SB blev orienteret om en situation fra fastelavnsfesten, samt en kort briefing om 
forløbet op til og håndteringen efterfølgende. På baggrund af orienteringen bakker 
SB op om ledelsens håndtering af sagen.  
 
Det undersøges om skolen har behov for et princip om alkohol og rusmidler, eller om 
skolen er dækket ind af kommunes cirkulære om god ro og orden.  

 Ledelsen  
- Status på LOGO-processen 

 
- Status på ”På vej mod den nye 

hverdag”  
- SB-besøg på byggepladsen d. 9. 
marts kl. 15:30 
- Temamøde om ny skole d. 31. 
marts – incl. møbelmesse 

- Forskudt valg til foråret. 
Forvaltningen udarbejder 
procesplan. 
- På valg i 2020: AA, AR, HJ 
- På valg i 2022: CG, CR, LZ, MC 

       -     Forespørgelse hos forvaltningen ang.  
             Undervisningsstart kl. 08:00 

-   

  
SB modtager status om logo-processen. Der har været afholdt en Logo dag på Thors 
med deltagelse fra mange engagerede elever. 
SB modtager status om den nye hverdag. 
 
SB bedes give besked om deltagelse i ugen op til. 
 
 
 
Karsten giver kort orientering. Medlemmerne som er på valg i 2020 bedes give 
tilkendegivelse om evt. genopstilling.  
 
 
 
SB vil på et senere møde skulle tage stilling til, om undervisningsstartstidspunktet skal 
ændres fra kl. 8:15 til kl. 8:00.  

5 
 

2 min. Evt. 
(Elevrepræsentanterne underskriver og går) 

Der arbejdes med forskellige former for fraværsregistrering. På baggrund af de 
erfaringer skolen gør sig, vil der blive lavet en indstilling til SB om fremtidig 
fraværsregistrering.  
 
 

6  Evt.  
Formøder med formand, næstformand og skoleleder kl. 08.00 – kl. 09.30.:  Aftales nærmere  

  



Møder i SB tirsdage kl. 17.00 til kl. 20.00.:  

Ordinære: 28. april, 19. maj, 16. juni 

Tema: 24. september, 31. marts  

For dagsorden d. 6. februar 2020 

Mathias Christiansen Carina Rømer  John Skovby  Karsten Rudbeck Jessen 

Formand  Næstformand  Souschef   Skoleleder 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kvittering for deltagelse i skolebestyrelsesmødet d. 24. september 2019 – ERLEV SKOLE 

 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant 
Mathias Christiansen/ MC 
Formand  
 

 
 
 
_________________________ 
Forældrerepræsentant  
Anders Alby Ravn/AR 
Økonomiudvalg 
 

 
 
 
_____________________________ 
Elevrådsformand 
Melissa Schou/6A 

 
 
SFO-leder  
Lise Andresen/LA  

 
 
 
__________________________ 
Forældrerepræsentant  
Carina Rømer/CR 

 
 
 
__________________________ 
Forældrerepræsentant  

 
 
 
_____________________________ 
Elevrepræsentant 
Camilla Rømer/5B 

 
 
Souschef  
John Skovby/JS 



Næstformand 
 

Ali Ateya/AA 
 

 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant  
Christina Gellert/CG 
Økonomiudvalg 
 

 
 
Suppleant 
Lasse Brommann/LB 

 
 
 
_____________________________ 
Medarbejderrepræsentant  
Inge Berg/IB 

  
 
Skoleleder 
Karsten Rudbeck Jessen/KJ 

 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant  
Henrik Jessen/HJ 
Styregruppen for skolebyggeri 
 

 
 
 
__________________________ 
Eksternt medlem 
Merete Boel Essenbæk/ME 
Museum Sønderjylland 

 
 
 
_____________________________ 
Medarbejderrepræsentant 
Simon Ravn Brødsgaard/SB 

  

 
 
 
____________________________ 
Forældrerepræsentant 
Lene Zachariassen/LZ 
  

Eksternt Medlem 
Vakant 

  

 


